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PROTOKÓŁ nr XVIII/2020 

sesji Rady Miejskiej w Suwałkach 

odbytej w dniu 26 lutego 2020 r. w godzinach 1000 – 1215 

w sali sesyjnej im. Józefa Gajewskiego nr 26  

Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 

 

Obradom przewodniczył Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej w Suwałkach.  

Radni obecni: 

1. Bogdan Bezdziecki 

2. Sylwester Cimochowski 

3. Tadeusz Czerwiecki 

4. Zbigniew Roman De-Mezer 

5. Anna Maria Gawlińska 

6. Krystyna Gwiazdowska 

7. Jacek Juszkiewicz  

8. Mariola Brygida Karpińska 

9. Kamil Klimek 

10. Karol Korneluk 

11. Jarosław Józef Kowalewski 

12. Jacek Niedźwiedzki 

13. Adam Ołowniuk  

14. Wojciech Pająk 

15. Zdzisław Przełomiec 

16. Jacek Roszkowski.  

17. Anna Ruszewska  

18. Jarosław Schabieński 

19. Sławomir Sieczkowski 

20. Andrzej Turowski 

21. Marek Lech Zborowski-Weychman 

 

Nieobecni radni: 

1. Stanisław Kulikowski 

2. Kamil Lauryn    

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

W obradach uczestniczyli: 
 

Prezydent Miasta Suwałk, Zastępcy Prezydenta Miasta Suwałk, naczelnicy niektórych wydziałów 

Urzędu Miejskiego, kierownicy inspekcji, straży, sołtysi, prezesi i dyrektorzy niektórych 

jednostek organizacyjnych, przedstawiciele radia, telewizji i prasy.  

Listy obecności stanowią załączniki nr 2 – 5 do protokołu. 
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Ad pkt. 1 

Otwarcie obrad. 

 

Zdzisław Przełomiec otworzył XVIII sesję Rady Miejskiej w Suwałkach, po czym powitał 

przybyłych na obrady: Ewę Beatę Sidorek – Zastępcę Prezydenta Miasta, Łukasza Kurzynę – 

Zastępcę Prezydenta Miasta, Mariusza Klimczyka – Sekretarza Miasta, przedstawicieli instytucji 

rządowych i powiatowych, służby mundurowe, przedstawicieli związków zawodowych, 

dyrektorów, kierowników i prezesów miejskich jednostek organizacyjnych, sołtysów, 

przedstawicieli radia, telewizji i prasy, radców prawnych, naczelników i kierowników wydziałów 

Urzędu Miejskiego. 

Powitał przybyłych na obrady mieszkańców miasta oraz internautów, radnych Rady 

Miejskiej w Suwałkach. 

Stwierdził, że na 23 radnych ustawowego składu Rady w obradach wzięło udział  

21 radnych, w związku z powyższym istniało wymagane quorum do podejmowania 

prawomocnych uchwał.  

 

 

Ad pkt. 2 

Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

 

Zdzisław Przełomiec przypomniał, że porządek obrad radni otrzymali wraz z materiałami  

i zawiadomieniem o zwołaniu sesji. Przewodniczący zapytał o wnioski do porządku obrad. 
 

Łukasz Kurzyna – Zastępca Prezydenta Miasta – zgłosił wniosek o wniesienie do porządku 

obrad punktu „Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wniesienia skargi na rozstrzygnięcie 

nadzorcze Wojewody Podlaskiego”. Rozstrzygnięcie nadzorcze dotyczy stwierdzenia 

nieważności zapisów uchwały nr XV/215/2020 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 18 grudnia 

2019 r. w sprawie wysokości stawek opłat za zajecie pasa drogowego dróg publicznych, których 

zarządcą jest Zarząd Dróg i Zieleni.     

 

Zbigniew R. De-Mezer zgłosił wniosek o przeniesienie pkt. 21 „Wnioski i oświadczenia 

radnych” w miejsce pkt. 13 porządku obrad. 

 

Karol Korneluk zaproponował, żeby na stałe przenieść punkt dotyczący wniosków i oświadczeń 

radnych w środek porządku obrad. Zasugerował również, żeby na ten moment nie podejmować 

wniosku radnego Zbigniewa De-Mezera tylko najpierw przedyskutować ten temat z Prezydium  

i Przewodniczącymi Klubów i Ugrupowań Radnych. 

 

Zdzisław Przełomiec nadmienił, że w dniu dzisiejszym odbyło się spotkanie z Prezydium Rady 

Miejskiej, podczas którego poruszono również kwestię punktu porządku obrad dotyczącego 

wniosków i oświadczeń radnych. Opinie w tym temacie były różne. Z pewnością będzie potrzeba 

rozmów na ten temat i być może nawet pewne rozstrzygnięcia. Zasięgnął informację, jaką zasadę 

stosują inne samorządy i w większości przypadku „wnioski i oświadczenia radnych” występują 

jako przedostatni punkt porządku obrad, stanowią podsumowanie i zwieńczenie danej sesji. 

Spotkał się także z innym brzmieniem tego punktu a mianowicie „Informacja o realizacji 

interpelacji”. W jednym z samorządów w porządku obrad jest nawet punkt „Interpelacje radnych”, 

wówczas radni podczas sesji mogą składać interpelacje ustne. Biorąc powyższe pod uwagę 

zaproponował kierownictwu by do tej sprawy raz jeszcze wrócić. W przypadku naszego 

samorządu interpelacje zgłaszane są przez radnych na piśmie, zaś „wnioski i oświadczenia” 

wpisane są, jako punkt wymagalny, do porządku obrad każdej sesji. Przypomniał, ze zgodnie  

z art. 20 ust. 1a Ustawy o samorządzie gminnym rada gminy może wprowadzić zmiany  

w porządku bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady. 
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Wojciech Pająk uważa, że wniosek radnego Zbigniewa De-Mezera jest zasadny, ponieważ 

dotyczy tego, żeby radni mogli się szerzej wypowiadać i być bardziej słyszalni. Niemniej jednak 

poprosił, żeby jednak w dniu dzisiejszym nie tworzyć precedensu tylko na jedną sesję,  

ale pracowali wspólnie w takim trybie, w jakim przedstawił to Przewodniczący Rady, czyli nad 

konkretnym i stałym rozwiązaniem dotyczącym pracy Rady Miejskiej.    

  

Jacek Juszkiewicz stwierdził z kolei, że wniosek radnego Zbigniewa De-Mezera jest zasadny, 

ponieważ przetestowanie tej zmiany na obecnej sesji pozwoli sprawdzić, jak to będzie 

funkcjonowało. 

 

Sławomir Sieczkowski uważa za słuszne przesunięcie punktu dotyczącego wniosków  

i oświadczeń, ponieważ radni będą mogli podzielić się swoimi spostrzeżeniami na początku sesji 

a Prezydentowi Miasta pozwoli na udzielenie odpowiedzi na niektóre wnioski. Przypomniał,  

że w trakcie prac nad zmianą Statutu Miasta Suwałk Ugrupowanie Mieszkańcy Suwałk apelowało 

o wpisanie na stałe do porządku sesji punktu dotyczącego interpelacji radnych, tak jak jest to  

w wielu innych samorządach.  

Poprosił również, w imieniu Ugrupowania „Mieszkańcy Suwałk”, ażeby umożliwić 

mieszkańcom Suwałk oglądanie transmisji z posiedzeń wszystkich Komisji Rady Miejskiej. Nie 

jest to przecież zabronione, a wielokrotnie słyszy się na obradach, że temat omawiany był na 

komisji, ale mieszkańcy nie mogą się z tymi debatami w żadnej mierze zapoznać i pozostaje tylko 

protokół. 

 

Więcej głosów w dyskusji nie było. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek Zastępcy Prezydenta Miasta Łukasza 

Kurzyny: 

 

 „za”     – 12 radnych 

„przeciw”    – 5 radnych  

„wstrzymało się”  – 4 radnych   

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że wniosek został przyjęty. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek radnego Zbigniewa De-Mezera” 

 

 „za”    – 12 radnych 

„przeciw”    – 5 radnych  

„wstrzymało się”  – 4 radnych   

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że wniosek został przyjęty. 

 

Po uwzględnieniu obu wniosków Radni przyjęli następujący porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji Rady Miejskiej w Suwałkach.  

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu nr XVII/2020 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 29 stycznia  

2020 roku.   

4. Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej  

w Suwałkach od dnia 29 stycznia 2020 roku. 
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5. Informacja uzupełniająca dotycząca zapotrzebowania na zatrudnienie więźniów w 2020 roku  
w jednostkach podległych Miastu Suwałki, oraz w innych podmiotach uprawnionych  
do zatrudniania więźniów. 

6. Sprawozdanie z wykonania Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego za 2019 rok. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekształcenia Placówki Opiekuńczo-  

-Wychowawczej w Suwałkach w dwie odrębne placówki opiekuńczo-wychowawcze  

i zapewnienia wspólnej obsługi administracyjnej, finansowej, organizacyjnej oraz 

specjalistycznej.  

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie Statutu Żłobka 

Miejskiego w Suwałkach. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji V Liceum Ogólnokształcącego  
w Suwałkach wchodzącego w skład Zespołu Szkół Technicznych w Suwałkach. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie planowania w budżecie 

Miasta Suwałki środków finansowych na pomoc zdrowotną dla nauczycieli, a także określenia 

rodzajów świadczeń przyznawanych w ramach pomocy zdrowotnej dla nauczycieli 

przedszkoli, szkół i placówek oświatowych prowadzonych przez Miasto Suwałki  

oraz warunków i sposobu ich przyznawania.  

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustanowienia i zasad 

przyznawania stypendium artystycznego Prezydenta Miasta Suwałk dla dzieci i młodzieży. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia woli przyznania dotacji celowej 

Suwalskiemu Ośrodkowi Kultury w celu zapewnienia wkładu własnego do projektu  
pn.: „Suwalski Blues Festival – czynnik rozwoju społecznego i gospodarczego miasta 

Suwałk” w ramach programu Kultura finansowanego z III transzy funduszy EOG działanie 2 

„Poprawa dostępu do kultury i sztuki”. 

13. Wnioski i oświadczenia radnych. 

14. Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu Uchwały Rady Miejskiej  

w Suwałkach w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi  

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta Suwałk na 2020 rok. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta Suwałki na 2020 rok. 

16. Rozpatrzenie Obwieszczenia Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie ogłoszenia tekstu 

jednolitego uchwały nr XIII/152/2015 Rady Miejskiej Suwałk z 25 listopada 2015 r.  

w sprawie przyjęcia programu pn. „Ograniczenie niskiej emisji na terenie Gminy Miasta 

Suwałki” i określenia zasad udzielenia dotacji w ramach programu. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego części terenów pokoszarowych przy ulicy Wojska Polskiego w Suwałkach. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uwzględnienia petycji Komisji Emerytów  

i Rencistów NSZZ „Solidarność” w Suwałkach. 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy rondu.  

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2020 rok. 

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta 

Suwałki na lata  2020-2040. 

22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wniesienia skargi na rozstrzygnięcie nadzorcze 

Wojewody Podlaskiego.  

23. Zakończenie obrad sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 
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Ad pkt. 3 

Przyjęcie protokołu nr XVII/2020 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 29 stycznia  

2020 roku.     

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że zgodnie z § 46 Statutu Miasta Suwałk protokół obrad  

z XVII sesji został sporządzony i wyłożony do wglądu radnym w Biurze Rady Miejskiej.  

Radni mogli zgłaszać poprawki lub uzupełnienia do protokołu nie później niż w dniu roboczym 

poprzedzającym sesję Rady Miejskiej, na której następuje przyjęcie protokołu, czyli w dniu  

28 stycznia 2020 r. 

 

W wymienionym terminie do treści protokołu radni nie zgłosili poprawek i uzupełnień, 

wobec powyższego protokół nr XVII/2020 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach został przyjęty. 

 

Ad pkt. 4 

Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej  

w Suwałkach od dnia 29 stycznia 2020 roku.   

Informacja stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że powyższą informację radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Zapytał, czy są uwagi i pytania w tym zakresie.       

 

Uwag i pytań nie wniesiono.  

 

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu 

uchwał Rady Miejskiej w Suwałkach od dnia 29 stycznia 2020 roku została przyjęta.  

 

Ad pkt. 5 

Informacja uzupełniająca dotycząca zapotrzebowania na zatrudnienie więźniów  

w 2020 roku w jednostkach podległych Miastu Suwałki, oraz w innych podmiotach 

uprawnionych do zatrudniania więźniów. 

Informacja stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że realizując obowiązek wynikający z § 4 ust. 2 

Rozporządzenia Ministra Sprawiedliwości z dnia 21 sierpnia 2017 r. w sprawie trybu wyznaczania 

podmiotów, na rzecz których skazani mogą wykonywać prace na cele społeczne, oraz czynności 

tych podmiotów w zakresie wykonywania pracy, Prezydent Miasta Suwałk przedłożył informację 

uzupełniającą do informacji przedstawionej na sesji listopadowej 2019 r. o pomiotach 

zgłaszających zapotrzebowanie na nieodpłatną pracę osadzonych, które spełniają wymagania 

określone w art. 123a § 5 ustawy Kodeks karny wykonawczy. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono.  

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że Informacja uzupełniająca dotycząca zapotrzebowania  

na zatrudnienie więźniów w 2020 roku w jednostkach podległych Miastu Suwałki, oraz w innych 

podmiotach uprawnionych do zatrudniania więźniów. 

 

Ad pkt. 6 

Sprawozdanie z wykonania Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego za 2019 rok. 

Informacja stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  

 

Zdzisław Przełomiec przypomniał, że Sprawozdanie z wykonania Suwalskiego Budżetu 

Obywatelskiego za 2019 rok było przedmiotem posiedzenia Komisji Kultury, Sportu i Turystyki 

w dniu 17 lutego br., Komisji Oświaty i Wychowania w dniu 17 lutego br., Komisji Spraw 
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Społecznych i Bezpieczeństwa w dniu 18 lutego br., Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

w dniu 19 lutego br., oraz Komisji Finansowo- Budżetowej w dniu 20 lutego br. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono.  

 

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że Sprawozdanie z wykonania Suwalskiego Budżetu 

Obywatelskiego za 2019 rok zostało przyjęte. 

 

 

Ad pkt. 7 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekształcenia Placówki Opiekuńczo- 

Wychowawczej w Suwałkach w dwie odrębne placówki opiekuńczo – wychowawcze  

i zapewnienia wspólnej obsługi administracyjnej, finansowej, organizacyjnej oraz 

specjalistycznej.  

 

Łukasz Kurzyna – Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały  

– załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Adam Ołowniuk – Wiceprzewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa odczytał 

opinię Komisji – załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej odczytał opinię Komisji  

– załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Sławomir Sieczkowski zapytał, jakie jest zapotrzebowanie na rodziny zastępcze w naszym mieście  

i jakie działania podejmuje Miasto wobec dzieci przebywającym w placówce, aby mogły znaleźć 

miejsce w rodzinach zastępczych, bo to z pewnością daje lepszy efekt wychowawczy. Czy według 

szacunków i analiz nie grozi Miastu sytuacja, w której będzie próbowało się tworzyć „Dom nr 3”  

na kolejnej kondygnacji budynku Placówki Opiekuńczo-Wychowawczej po to, żeby spełnić określone 

wymagania. Zapytał również, czy nie lepszym rozwiązaniem byłaby bardziej intensywna praca  

na rzecz poszukiwania rodzin zastępczych.         

 

Ewa Beata Sidorek – Zastępca Prezydenta Miasta – stwierdziła, że rodzin zastępczych jest coraz 

mniej i to jest problemem. Nie ma możliwości, aby w budynku Placówki Opiekuńczo-Wychowawczej 

utworzyć kolejny „Dom nr 3”, ponieważ warunki lokalowe pozwalają na utworzenie tylko dwóch 

odrębnych placówek. Postawienie dużej ściany na parterze pozwoli podzielić bezkolizyjnie budynek 

na dwie części, ponieważ są tam dwa oddzielne wejścia. Działania w tym zakresie związane są  

ze zmianą przepisów prawnych, które będą obowiązywały od 1 stycznia 2021 roku. Nadmieniła,  

że w Placówce Opiekuńczo-Wychowawczej obecnie przebywa 30 osób. Niedawno trafiła do Placówki 

czwórka rodzeństwa i dużym problemem jest znalezienie dla nich rodziny zastępczej. Poprosiła 

Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie o uzupełnienie informacji w temacie pozyskiwania 

rodzin zastępczych. 

Leszek Lewoc – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie poinformował, że w naszym 

mieście jest 127 rodzin zastępczych, w których łącznie jest 206 dzieci. W sprawie rodzin zastępczych 

systematycznie zwoływane są konferencje prasowe. Brak rodzin zastępczych jest problemem całego 

kraju. Osoba, która chce sprawować pieczę zastępczą musi odbyć specjalne szkolenie. Poza tym  

to sąd umieszcza dzieci w rodzinach zastępczych. W ubiegłym roku było 25 rodzin zastępczych,  

a obecnie w Placówce jest 13 dzieci z rodzin, którym sądy odebrały prawa rodzicielskie. Przyznał raz 

jeszcze, że problem jest, bo coraz częściej odbierane są dzieci od osób niespełniających funkcji 

rodzicielskich. Niemniej jednak, w porównaniu do innych miast w kraju, sprawa rodzin zastępczych 

dobrze jest rozwiązywana przez nasze Miasto.  Poinformował również, że opracowane jest już 

Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 2019 roku oraz 

przedstawienie potrzeb w zakresie pomocy społecznej i pieczy zastępczej na 2020 rok, w którym 
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są szczegółowe informacje. W miesiącu marcu Sprawozdanie to będzie przedłożone Radnym 

Rady Miejskiej.  

 

 Nie było innych głosów w dyskusji, wobec czego przystąpiono do głosowania nad projektem 

przedmiotowej uchwały.  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za” - 21 radnych) przyjęta została  

 

Uchwała nr XVIII/233/2020 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 26 lutego 2020 r. 

w sprawie przekształcenia Placówki Opiekuńczo- Wychowawczej w Suwałkach  

w dwie odrębne placówki opiekuńczo – wychowawcze i zapewnienia wspólnej obsługi 

administracyjnej, finansowej, organizacyjnej oraz specjalistycznej 

– stanowi załącznik nr 15 do protokołu 

 

Ad pkt. 8 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie Statutu Żłobka 

Miejskiego w Suwałkach. 

 

Łukasz Kurzyna – Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały  

– załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Anna Ruszewska – Przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania odczytała opinię Komisji  

– załącznik nr 17 do protokołu. 

 

Głosów w obradach nie stwierdzono. 

 

Przystąpiono do głosowania nad projektem przedmiotowej uchwały.  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za” - 21 radnych) przyjęta została  

 

Uchwała nr XVIII/234/2020 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 26 lutego 2020 r. 

w sprawie zmiany uchwały w sprawie Statutu Żłobka Miejskiego w Suwałkach 

– stanowi załącznik nr 19 do protokołu 

 

Ad pkt. 9 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji V Liceum Ogólnokształcącego 

w Suwałkach wchodzącego w skład Zespołu Szkół Technicznych w Suwałkach. 

 

Łukasz Kurzyna – Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały  

– załącznik nr 20 do protokołu. 

 

Anna Ruszewska – Przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania odczytała opinię Komisji  

– załącznik nr 21 do protokołu. 

 

Głosów w obradach nie stwierdzono. 
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Przystąpiono do głosowania nad projektem przedmiotowej uchwały.  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za” - 21 radnych) przyjęta została  

 

Uchwała nr XVIII/235/2020 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 26 lutego 2020 r. 

w sprawie zamiaru likwidacji V Liceum Ogólnokształcącego w Suwałkach wchodzącego  

w skład Zespołu Szkół Technicznych w Suwałkach 

– stanowi załącznik nr 23 do protokołu 

 

Ad pkt. 10 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie planowania w budżecie Miasta Suwałki środków 

finansowych na pomoc zdrowotną dla nauczycieli, a także określenia rodzajów świadczeń 

przyznawanych w ramach pomocy zdrowotnej dla nauczycieli przedszkoli, szkół i placówek 

oświatowych prowadzonych przez Miasto Suwałki oraz warunków i sposobu ich 

przyznawania.  

 

Łukasz Kurzyna – Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały  

– załącznik nr 24 do protokołu. 

 

Anna Ruszewska – Przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania odczytała opinię Komisji  

– załącznik nr 25 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej odczytał opinię Komisji  

– załącznik nr 26 do protokołu. 

 

Mariola B. Karpińska przytoczyła zapis omawianego projektu uchwały „Wnioskodawca składa 

oświadczenie, że wnioskowane dofinansowanie nie obejmuje pokrycia zakupu leków i pozostałych 

świadczeń uzyskanych nieodpłatnie oraz wydatków zrefundowanych z innych funduszy”. Poprosiła  

o doprecyzowanie wyrazu „nieodpłatnie”, bo już samo jego znaczenie wyklucza możliwość 

refundowania, a jednym z kryteriów są rachunki i faktury. Większość leków w Polsce jest 

refundowana dla emerytów.  

 

Wiesława Michalska – mecenas prawny Urzędu Miejskiego wyjaśniła, że zawarto takie zapisy              

w uchwale po to, aby uniknąć sytuacji, że świadczenia otrzymywane przez kogoś nieodpłatnie będą 

wnioskowane jako przeznaczone do refundacji przez Miasto. Stwierdziła, że prawnego problemu           

w tej kwestii nie widzi. Wyraz „nieodpłatnie” znaczy, że jest całkowity brak płatności za coś.  

 

Ewa Beata Sidorek – Zastępca Prezydenta Miasta dodała, że „nieodpłatnie”- znaczy to, że osoby, 

które są uprawnione do świadczeń zdrowotnych otrzymują w 100% nieodpłatne leki. Jeśli chodzi  

o fundusz zdrowotny dla nauczycieli, przypomniała, ze wcześniej było to weryfikowane na poziomie 

szkół, a do Miasta trafiały już konkretnie wnioski o sfinansowanie. Natomiast po rozstrzygnięciu 

nadzorczym zmieniono uchwałę i cała obsługa i procedura trafiła do Wydziału Oświaty Urzędu 

Miejskiego w Suwałkach. Wniosków tych wpływa bardzo dużo i nie ma możliwości, by każdy 

wniosek był pojedynczo weryfikowany. Głównie opiera się na oświadczeniach złożonych przez osoby 

uprawnione do świadczeń, a oświadczenia te są przeróżne. Niektóre z tych wniosków są wyrywkowo  

badane i analizowane. Okazało się, że niektórzy do wniosku składanego o refundację wpisywali nawet 

te leki, które otrzymywali nieodpłatnie. W związku z tym wprowadza się takie oświadczenie, żeby 

wymagane kryterium było jasne i czytelne osobie starającej się o dofinansowanie w ramach pomocy 

zdrowotnej.   
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 Nie było innych głosów w dyskusji, wobec czego przystąpiono do głosowania nad projektem 

przedmiotowej uchwały.  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” - 19 radnych, „wstrzymało się” – 2 radnych) 

przyjęta została  

 

Uchwała nr XVIII/236/2020 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 26 lutego 2020 r. 

w sprawie planowania w budżecie Miasta Suwałki środków finansowych  

na pomoc zdrowotną dla nauczycieli, a także określenia rodzajów świadczeń 

przyznawanych w ramach pomocy zdrowotnej dla nauczycieli przedszkoli,  

szkół i placówek oświatowych prowadzonych przez Miasto Suwałki  

oraz warunków i sposobu ich przyznawania 

– stanowi załącznik nr 28 do protokołu 

 

 

Ad pkt. 11 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustanowienia i zasad 

przyznawania stypendium artystycznego Prezydenta Miasta Suwałk dla dzieci i młodzieży. 

 

Łukasz Kurzyna – Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały  

– załącznik nr 29 do protokołu. 

 

Bogdan Bezdziecki – Przewodniczący Komisji Kultury, Sportu i Turystyki odczytał opinię Komisji 

– załącznik nr 30 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej odczytał opinię Komisji 

 – załącznik nr 31 do protokołu. 

 

Głosów w obradach nie stwierdzono. 

 

Przystąpiono do głosowania nad projektem przedmiotowej uchwały.  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za” - 21 radnych) przyjęta została  

 

Uchwała nr XVIII/237/2020 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 26 lutego 2020 r. 

w sprawie planowania w budżecie Miasta Suwałki środków finansowych na pomoc 

zdrowotną dla nauczycieli, a także określenia rodzajów świadczeń przyznawanych  

w ramach pomocy zdrowotnej dla nauczycieli przedszkoli, szkół i placówek  

oświatowych prowadzonych przez Miasto Suwałki oraz warunków  

i sposobu ich przyznawania 

– stanowi załącznik nr 33 do protokołu 
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Ad pkt. 12 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia woli przyznania dotacji celowej 

Suwalskiemu Ośrodkowi Kultury w celu zapewnienia wkładu własnego do projektu  

pn.: „Suwalski Blues Festival – czynnik rozwoju społecznego i gospodarczego miasta 

Suwałk” w ramach programu Kultura finansowanego z III transzy funduszy EOG  

działanie 2 „Poprawa dostępu do kultury i sztuki”. 
 

Łukasz Kurzyna – Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały  

– załącznik nr 34 do protokołu. 

 

Bogdan Bezdziecki – Przewodniczący Komisji Kultury, sportu i Turystyki odczytał opinię Komisji  

– załącznik nr 35 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo - Budżetowej odczytał opinię Komisji 

– załącznik nr 36 do protokołu. 

 

Głosów w posiedzeniu nie stwierdzono. 

 

Przystąpiono do głosowania nad projektem przedmiotowej uchwały.  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za” - 21 radnych) przyjęta została  

 

Uchwała nr XVIII/238/2020 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 26 lutego 2020 r. 

w sprawie wyrażenia woli przyznania dotacji celowej Suwalskiemu Ośrodkowi  

Kultury w celu zapewnienia wkładu własnego do projektu pn.: „Suwalski Blues  

Festival – czynnik rozwoju społecznego i gospodarczego miasta Suwałk”  

w ramach programu Kultura finansowanego z III transzy funduszy EOG  

działanie 2 „Poprawa dostępu do kultury i sztuki”. 

– stanowi załącznik nr 38 do protokołu 

 

Ad pkt. 13 

Wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Mariola B. Karpińska w imieniu mieszkańców zwróciła się do Miejskiego Konserwatora 

Zabytków z prośbą o ochronę naszych miejscowych zabytków, a w szczególności o wsparcie 

inwestorów i właścicieli, którzy są w posiadaniu budynków zabytkowych poprzez akceptowalne 

przez obie strony rozwiązania administracyjne, prywatne i finansowe. Podkreśliła, że rola 

Konserwatora powinna odbywać się w szeroko rozumianym działaniu pomocowym. Dodała, że 

mamy jedną z najpiękniejszych starówek w tej części Europy, ale bardzo zaniedbaną. Zaniedbania 

nie wynikają ze złej woli mieszkańców i właścicieli, czy też Miejskiego Konserwatora Zabytków, 

tylko z braku działań pomocnych. Zasugerowała otworzenie punktu do składania wniosków               

o wsparcie prawne czy też finansowe w powyższym temacie.   

 

Sławomir Sieczkowski przypomniał, że w 2001 roku został przeprowadzony pierwszy światowy 

zjazd Suwalczan. Organizatorem wydarzenia był śp. Grzegorz Wołągiewicz Prezydent Miasta 

Suwałk przy wsparciu Pani Marii Jolanty Lauryn. Radny dodał, że posiada wiedzę, że są 

poczynione „przymiarki”, aby w bieżącym w roku ten światowy zjazd powtórzyć po raz drugi. 

Podkreślił, że Ugrupowanie „Mieszkańcy Suwałk” zawsze uważało, że warto taką inicjatywę 

kultywować. Poprosił o informację, kiedy i w jakiej formule to się odbędzie.   
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Jacek Roszkowski poruszył temat dotyczący terminowości udzielania odpowiedzi na interpelacje 

radnym, a co za tym idzie mieszkańcom. Nadmienił, że odpowiedź na jedną ze swoich interpelacji 

otrzymał dopiero po miesiącu. Stwierdził, że osobiście nie poczuł się dotknięty z tego powodu.  

Przypomniał, że jednym z tematów posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji była skarga 

na działalność Prezydenta Miasta dotycząca braku zachowania terminowości udzielania 

odpowiedzi. Zalecenia zespołu badającego tę skargę były takie, żeby pilnować terminów 

udzielania odpowiedzi, ale jeżeli w niektórych sprawach jest to niemożliwe, to poinformować  

o konieczności ich wydłużenia. Według radnego sugestia Komisji została zbagatelizowana. 

Poprosił o nietworzenie niedobrych praktyk i nie zwiększanie możliwości zażaleń w powyższym 

temacie.  

 

Marek L. Weychman-Zborowski zaapelował do władz Miasta o wymuszenie od właściciela 

terenu, który znajduje się w okolicach Aquaparku, zamkniętego w kwadracie ul. Jana Pawła II  

i ul. Świerkowej, uporządkowanie tego miejsca. Stan tego terenu nie licuje z pobliskim terenem 

gdzie znajdują się nasze perełki w postaci Suwalskiego Ośrodka Kultury i Aqaparku. Teren ten 

stanowią nieużytki, na którym rosną wysokie chwasty i służy on głównie wyprowadzaniu psów 

na spacery. Często też teren służy jako parking nocny dla TIR-ów. Poprosił o podjęcie działań, 

które mogłyby zmusić właścicieli do zadbania o ten teren.   

 

Zbigniew Roman De-Mezer podziękował za umożliwienie wypowiedzi na sesji Rady Miejskiej. 

Zgłosił wniosek o poprawę komunikacyjną skrzyżowania ulic Dwernickiego i Utrata polegającą 

na uruchomieniu lewoskrętów z kierunku Kolejowa – Utrata oraz Dwernickiego – Utrata. 

Kolejnym wnioskiem, jaki zgłosił radny jest ustawienie lustra drogowego przy wyjeździe z Serca 

Suwałk w ulicę Waryńskiego. Radny dostrzega problem słabej widoczności podczas wyjazdu            

a zastosowanie zgłoszonego rozwiązania poprawi bezpieczeństwo i komfort kierowców.   

 

 

Ad pkt. 14 

Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu Uchwały Rady Miejskiej  

w Suwałkach w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi  

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta Suwałk na 2020 rok. 

Informacja stanowi załącznik nr 39 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że powyższa Informacja była przedmiotem posiedzenia 

Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa w dniu 18 lutego br. oraz Komisji Finansowo - 

-Budżetowej w dniu 20 lutego br. 
 

Uwag i pytań nie wniesiono.  

 

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu 

Uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta Suwałk na 2020 rok 

została przyjęta. 
 

 

Ad pkt. 15 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta Suwałki  

na 2020 rok. 
 

Łukasz Kurzyna – Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały  

– załącznik nr 40 do protokołu. 
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Adam Ołowniuk – Wiceprzewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa odczytał 

opinię Komisji – załącznik nr 41 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo - Budżetowej odczytał opinię Komisji 

– załącznik nr 42 do protokołu. 

 

Wojciech Pająk uważa, że wyżej wymieniony Program napisany jest bardzo urzędowo, niemniej 

jednak nie da się go zrealizować bez udziału mieszkańców Suwałk. W Programie tym jest zapis  

o zapewnieniu opieki wolo żyjącym kotom, ale oczywiste jest, że zajmą się nimi ludzie, którzy te koty 

lubią. Zwrócił się do zarządców nieruchomości, m.in. do spółdzielni i wspólnot, ażeby nie utrudniali 

ludziom opieki nad zwierzętami, zwłaszcza kotami. Zaapelował, żeby działać zgodnie z zapisami 

Programu i nie likwidować domków dla kotów wystawianych przez osoby, które się nimi opiekują.  

 

Tadeusz Czerwiecki podkreślił, że problem bezdomnych kotów nie jest prostą sprawą. Część 

mieszkańców chce opiekować się kotami i udostępniać im wejście do piwnicy przez otwarte okienka, 

ale większa część jest temu stanowczo przeciwna. Spółdzielnia, jako zarządca, nie może pozwolić na 

wychładzanie budynków poprzez otwieranie okien, ponieważ to przekłada się na „kieszenie” 

mieszkańców. Niemniej jednak, jeżeli mieszkańcy wystąpią z prośbą o wystawienie budek dla 

bezdomnych kotów, spółdzielnia nie będzie stawiała przeszkód pod warunkiem, że osoba do której 

przynależy ogródek też nie będzie się sprzeciwiała. Podkreślił raz jeszcze, że na wpuszczanie kotów 

do piwnicy spółdzielnia nigdy nie wyrazi zgody.   

 

Mariola B. Karpińska poparła wniosek radnego Wojciecha Pająka, żeby zadbać o zwierzęta, bo są 

częścią ludzkiego życia. Wielokrotnie spotkała się z prośbami, żeby zimą wystawiać budki dla 

bezdomnych kotów. Uważa, że rolą Miasta jest dbanie o zwierzęta w sposób cywilizowany, żeby były 

dokarmiane i miały zapewniony nocleg, a także żeby były właściwie sterylizowane. 

 

Wojciech Pająk wyjaśnił, że Miasto przekazuje budki dla bezdomnych kotów opiekunom 

społecznym, którzy są rejestrowani. Od strony samorządu Programu opieki nad zwierzętami działa. 

Zaapelował do zarządców nieruchomości, żeby w powyższej sprawie wyrażali dobrą wolę, 

oczywiście za zgodą mieszkańców.  

 

Łukasz Kurzyna – Zastępca Prezydenta Miasta dodał, że Miasto bezpłatnie rozdaje domki 

społecznym opiekunom kotów wolnożyjących. Natomiast problem dotyczy znikania tych 

domków, które ustawiane są przy blokach i wiatach śmietnikowych. Zauważył, że osoby 

opiekujące się tymi kotami wkładają w to „całe serce”. Jedną z inicjatyw jest utworzenie przez 

Zarząd Dróg i Zieleni specjalnie wydzielonego miejsca dla bezdomnych kotów na zapleczu 

budynku Suwalskiego Ośrodka Kultury przy ul. Noniewicza. Wcześniej w tamtym miejscu, przy 

wiacie śmietnikowej, były ustawione tylko budki, ale koty ciągle były straszone przez osoby 

spożywające też tam alkohol. Dlatego wygrodzono to miejsce i ustawiono budki w taki sposób,  

aby osoby postronne nie miały tam dostępu. Zasugerował podobne rozwiązania zarządcom 

nieruchomości, czyli znalezienie terenu, na którym można wydzielić niedużym kosztem małe ogródki 

i tam poustawiać budki dla wolnożyjących kotów. Zgodził się z radnym Tadeuszem Czerwieckim, 

żeby nie zostawiać otwartych okien w budynkach mieszkalnych, bo to spowoduje znaczne jego 

wychłodzenie. 

 

 Nie było innych głosów w dyskusji, wobec czego przystąpiono do głosowania nad projektem 

przedmiotowej uchwały.  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 43 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za” - 21 radnych) przyjęta została  
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Uchwała nr XVIII/224/2020 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 26 lutego 2020 r. 

w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Miasta Suwałki na 2020 rok 

– stanowi załącznik nr 44 do protokołu 

 

 

Ad pkt. 16 

Rozpatrzenie Obwieszczenia Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie ogłoszenia tekstu 

jednolitego uchwały nr XIII/152/2015 Rady Miejskiej Suwałk z 25 listopada 2015 r.  

w sprawie przyjęcia programu pn. „Ograniczenie niskiej emisji na terenie Gminy Miasta 

Suwałki” i określenia zasad udzielenia dotacji w ramach programu. 

 

Łukasz Kurzyna – Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały  

– załącznik nr 45 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego odczytał 

opinię Komisji – załącznik nr 46 do protokołu. 

 

Głosów w obradach nie stwierdzono. 

 

Przystąpiono do głosowania nad projektem przedmiotowej uchwały.  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 47 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za” - 21 radnych) przyjęte zostało  

 

 

Obwieszczenie  

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 26 lutego 2020 r. 

w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały nr XIII/152/2015 Rady Miejskiej  

w Suwałkach z 25 listopada 2015 r. w sprawie przyjęcia programu pn. „Ograniczenie 

niskiej emisji na terenie Gminy Miasta Suwałki” i określenia zasad udzielenia  

dotacji w ramach programu 

– stanowi załącznik nr 48 do protokołu 

 

 

 

Ad pkt. 17 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego części terenów pokoszarowych przy ulicy Wojska Polskiego w Suwałkach. 

 

Łukasz Kurzyna – Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały  

– załącznik nr 49 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego odczytał 

opinię Komisji – załącznik nr 50 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej odczytał opinię Komisji 

– załącznik nr 51 do protokołu. 
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Głosów w posiedzeniu nie stwierdzono. 

 

Przystąpiono do głosowania nad projektem przedmiotowej uchwały.  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 52 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za” - 21 radnych) przyjęta została  

 

Uchwała nr XVIII/240/2020 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 26 lutego 2020 r. 

w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części terenów 

pokoszarowych przy ulicy Wojska Polskiego w Suwałkach 

– stanowi załącznik nr 53 do protokołu 

 

 

Ad pkt. 18 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uwzględnienia petycji Komisji Emerytów  

i Rencistów NSZZ „Solidarność” w Suwałkach. 

 

Kamil Klimek – Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji przedstawił opinię Komisji  

– załącznik nr 54 do protokołu 

 

Głosów w obradach nie stwierdzono. 

 

Przystąpiono do głosowania nad projektem przedmiotowej uchwały.  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 55 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za” - 21 radnych) przyjęta została  

 

Uchwała nr XVIII/241/2020 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 26 lutego 2020 r. 

w sprawie uwzględnienia petycji Komisji Emerytów i Rencistów NSZZ  

„Solidarność” w Suwałkach 

– stanowi załącznik nr 56 do protokołu 

 

 

Ad pkt. 19 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy rondu.  

 

Łukasz Kurzyna – Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały  

– załącznik nr 57 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego odczytał 

opinię Komisji – załącznik nr 58 do protokołu. 

 

Głosów w obradach nie stwierdzono. 

 

Przystąpiono do głosowania nad projektem przedmiotowej uchwały.  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 59 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za” - 21 radnych) przyjęta została  
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Uchwała nr XVIII/242/2020 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 26 lutego 2020 r. 

w sprawie nadania nazwy rondu 

– stanowi załącznik nr 60 do protokołu 

 

 

Ad pkt. 20 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2020 rok. 

 

Łukasz Kurzyna – Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały  

wraz z autopoprawką – załącznik nr 61 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię Komisji 

– załącznik nr 62 do protokołu. 

 

Anna Maria Gawlińska w imieniu Ugrupowania „Mieszkańcy Suwałk” zgłosiła do projektu uchwały 

w sprawie zmian w budżecie miasta na 2020 rok wniosek formalny w brzmieniu: „środki z Działu 926 

Kultura fizyczna Rozdział 92604 Instytucje kultury fizycznej § 6050 w kwocie 130 tys. zł przeznaczyć 

na Dział 851 Ochrona zdrowia Rozdział 85195 § 4300 „zakup usług” a konkretnie w celu konsultacji 

geriatryczne dla seniorów. Zwróciła uwagę, że w Suwałkach nie ma Poradni Geriatrycznej a potrzeby 

w tym zakresie są ogromne. Z informacji, którą Prezydent Miasta przekazał, środki z tego działu mają 

być przeznaczone na oświetlenie ledowe do podświetlenia napisu Arena, który został źle 

zaprojektowany. Zacytowała wypowiedź Radia Białystok „zaprojektowane przez architekta dziurki w 

białej okładzinie nie dają efektu. Ułożony z nich napis można zauważyć dopiero, gdy mu się dobrze 

przyjrzy. To jest bardzo słabe, bo niektórzy ludzie go szukają. Niech nowe logo krzyczy i zaprasza (..). 

Będzie zainstalowany ledowy napis wysokości około 2 metrów. Umieszczony zostanie tam,. Gdzie 

obecni są otwory. Nocą na pewno będzie go widać”. Ugrupowanie „Mieszkańcy Suwałk” uważa, że 

zdrowie naszych mieszkańców seniorów jest ważniejsze niż świecidełka ledowe. Okażmy szacunek 

najstarszym mieszkańcom Suwałk i przywróćmy im należne miejsce w działalności i przestrzeni 

naszego miasta. Poprosiła Wysoką Radę o poparcie tego wniosku.  

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie powyższy wniosek radnej Anny Marii 

Gawlińskiej:   
„za”    – 9 radnych 

„przeciw”   – 11 radnych   

„wstrzymał się” – 1 radny   

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 63 do protokołu. 

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że wniosek nie został przyjęty. 

 

Przystąpiono do głosowania nad projektem przedmiotowej uchwały.  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 64 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 12 radnych, „wstrzymało się” – 9 radnych) 

przyjęta została  
 

Uchwała nr XVIII/243/2020 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 26 lutego 2020 r. 

w sprawie zmian w budżecie miasta na 2020 rok 

– stanowi załącznik nr 65 do protokołu 
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Ad pkt. 21 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2020-2040.   

 

Łukasz Kurzyna – Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały  

wraz z autopoprawką – załącznik nr 66 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię Komisji 

– załącznik nr 67 do protokołu. 
 

Głosów w obradach nie stwierdzono. 

 

Przystąpiono do głosowania nad projektem przedmiotowej uchwały.  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 68 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 11 radnych) przyjęta została  
 

Uchwała nr XVIII/244/2020 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 26 lutego 2020 r. 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Suwałki na lata 2020-2040 

– stanowi załącznik nr 69 do protokołu 

 

 

Ad pkt. 22 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wniesienia skargi na rozstrzygnięcie nadzorcze 

Wojewody Podlaskiego. 

 

Łukasz Kurzyna – Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały  

 – załącznik nr 70 do protokołu. 

 

Głosów w obradach nie stwierdzono. 

 

Przystąpiono do głosowania nad projektem przedmiotowej uchwały.  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 71 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 15 radnych, „wstrzymało się” – 6 radnych) 

przyjęta została  
 

Uchwała nr XVIII/245/2020 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 26 lutego 2020 r. 

w sprawie wniesienia skargi na rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Podlaskiego 

– stanowi załącznik nr 72 do protokołu 

 

Ad pkt. 23 

Zakończenie obrad XVIII sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

 

Zdzisław Przełomiec przypomniał, że po sesji w sali 146 odbędzie się posiedzenie Kapituły 

Wyróżnień Miasta Suwałki. 
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Tadeusz Czerwiecki poinformował, że Zakładowa Spółdzielnia Mieszkaniowa, przychylając się 

do wniosku Prezydenta Miasta w sprawie budek lęgowych dla jeżyków, zleciła ich wykonanie  

w ilości około 40 sztuk. Zostaną one wykonane przez Zakład Terapii Zajęciowej poprzez Fundację 

Rozwoju Przedsiębiorczości i będą montowane pod koniec marca bieżącego roku. Jeżeli ten 

pomysł się przyjmie to Spółdzielnia będzie to kontynuowała również w kolejnych latach  

i oczywiście też pokryje koszty. 

  

Zdzisław Przełomiec poinformował, że najbliższa uroczysta sesja odbędzie się 2 marca 2020 r. 

w sali imienia Andrzeja Wajdy w Suwalskim Ośrodku Kultury w Suwałkach.    

 

Kończąc XVIII sesję Rady Miejskiej podziękował przybyłym za uczestnictwo w obradach 

a radnym za aktywny udział. 

 

Na tym protokół zakończono. 

Przewodniczący 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Zdzisław Przełomiec 

 

Protokół sporządziła:                                                        

Katarzyna Gałazin 

 

Inspektor w Biurze Rady Miejskiej  

Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


